
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 24. november 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 39
Vil ministeren redegøre for, hvordan det har kunnet lade sig gøre, at sagerne vedrørende 
op mod 1.000 personer, som potentielt er fejlagtigt registreret som danske statsborgere, 
blev overset og forblev uundersøgte i over et årti, trods eksistensen af lister udarbejdet 
af embedsværket allerede i 2006 og 2007, herunder uddybe begrundelsen om at sagerne 
blev droppet på grund af ”forældelse”? Hvordan sikres det, at en sådan kritisk fejl i 
statsborgerskabsregistreringen ikke blot bliver adresseret, men at alle fejl opdages og 
korrigeres til bunds? Hvorfor blev Indfødsretsudvalget ikke orienteret om beslutningen i 
2019, hvor den daværende regering vælger at droppe undersøgelsen? Der henvises til 
artiklen »Op mod 1.000 personer kan have fået dansk pas ved en fejl. Men deres sager 
samlede støv i over ti år og blev aldrig undersøgt«, bragt på altinget.dk den 23. november 
2023.
Spørgsmålet bedes besvaret senest to dage inden besvarelsen af samrådsspm. B.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på mikkel.bjorn@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mikkel Bjørn
formand
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